
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Peczkisa 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 czerwca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra spraw wewnętrznych i administracji Joachima Brudzińskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z podjęciem informacji o otwarciu w Legnicy klasy szkoły podstawowej dla obywateli Ukrai-

ny (z językiem nauczania ukraińskim) zwracam się z uprzejmą prośbą o odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Czy otwarcie klas, w których nauczany będzie język ukraiński, koresponduje z zakazem prawnym 

wprowadzonym na terenie Ukrainy nauczania w szkołach powszechnych języka polskiego? 

2. Czy istnieją uzgodnienia z Ukrainą co do otwierania podobnych klas na Ukrainie? 

3. Jaka była opinia kuratora oświaty w sprawie otworzenia tej placówki? 

4. Czy nauczanie języka będą realizowali nauczyciele polscy po stosownym kierunku, czy obywatele 

Ukrainy (podwójni obywatele, rezydenci itp.)? 

5. Czy nowo powstała klasa będzie korzystała z subwencji państwa polskiego? Jeśli tak, to na jakich zasa-

dach? 

6. Czy obecna na terenie Polski ludność ukraińska jest już oficjalnie traktowana jako mniejszość narodo-

wa? Jeśli tak, to na jakiej podstawie prawnej? 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Peczkis 
 


